

## Lichenized fungi from the Jakupica mountain range (Macedonia, FYROM)

Alexander ROHRER, Peter O. BILOVITZ & Helmut MAYRHOFER

**Abstract:** ROHRER, A., BILOVITZ, P. O. & MAYRHOFER, H. 2012. Lichenized fungi from the Jakupica mountain range (Macedonia, FYROM). – Herzogia 25: 167–175.

A list of 160 taxa of lichens and a lichenicolous fungus from the Jakupica mountain range is presented, of which 20 lichens (*Buellia aethalea*, *Caloplaca aurea*, *C. cacuminum*, *Candelariella reflexa*, *Cladonia caespiticia*, *Collema subflaccidum*, *Lecanora glabrata*, *L. persimilis*, *Lecidella achristotera*, *Lepraria caesioalba*, *Melanelia disjuncta*, *Pertusaria leioplaca*, *P. leucosora*, *Physconia detersa*, *Polyblastia microcarpa*, *Rhizocarpon obscuratum*, *Scoliciosporum umbrinum* var. *corticolum*, *Thelidium decipiens*, *T. incavatum*, *Verrucaria macrostoma*) and the lichenicolous fungus (*Carbonea vitellinaria*) are new to Macedonia.

**Zusammenfassung:** ROHRER, A., BILOVITZ, P. O. & MAYRHOFER, H. 2012. Lichenisierte Pilze vom Jakupica Gebirgszug (Makedonien, FYROM). – Herzogia 25: 167–175.

Für den Jakupica Gebirgszug wird eine Liste von 160 Flechten-Taxa und einem lichenicolen Pilz vorgelegt, wo von 20 Flechten (*Buellia aethalea*, *Caloplaca aurea*, *C. cacuminum*, *Candelariella reflexa*, *Cladonia caespiticia*, *Collema subflaccidum*, *Lecanora glabrata*, *L. persimilis*, *Lecidella achristotera*, *Lepraria caesioalba*, *Melanelia disjuncta*, *Pertusaria leioplaca*, *P. leucosora*, *Physconia detersa*, *Polyblastia microcarpa*, *Rhizocarpon obscuratum*, *Scoliciosporum umbrinum* var. *corticolum*, *Thelidium decipiens*, *T. incavatum*, *Verrucaria macrostoma*) und der lichenicolle Pilz (*Carbonea vitellinaria*) neu für Makedonien sind.

**Key words:** Ascomycetes, Balkan Peninsula, biodiversity, alpine belt.